
  
 
 
 
Båstad 2022-12-06 

Motion: Invasiva främmande arter 

Sedan 1800-talet har det försvunnit drygt 200 arter från Sverige. Eftersom de flesta 

av dessa inte var särskilt vanliga har påverkan på ekosystemen varit liten. Under 

samma tidsperiod har det tillkommit hundratals nya växt- och djurarter till den 

svenska floran och faunan. Några av dessa är så kallade invasiva främmande arter, 

alltså arter som sprider sig från sitt ursprungliga område till nya områden och där 

hotar den biologiska mångfalden på ett eller annat sätt. Det kan exempelvis handla 

om arter som har få eller inga naturliga fiender i sin nya livsmiljö eller bär med sig 

sjukdomar som inhemska arter har dålig motståndskraft mot. Vilka konsekvenser 

detta får för de svenska ekosystemen är ännu inte helt klarlagt och konsekvenserna 

varierar från art till art.  

Enligt Naturvårdsverket finns det 400 arter som bedöms som invasiva i Sverige. 

Sedan 1 januari 2019 är EU-förordningen om att bekämpa invasiva främmande arter 

införlivad i svensk lagstiftning. 

Centerpartiet yrkar på att Båstad kommun snarast tar fram en  handlingsplan som 

behandlar de arter som är problematiska i Båstad, som t..e.x blomsterlupin och 

parkslide.  Att lagstiftningen implementeras ut till Båstad kommuns medarbetare (i 

första hand trädgårdsmästarna, därefter alla medarbetare) och blir väl känd hos 

allmänheten.  

För Centerpartiet, dag som ovan  

 

 

 

Emma Jönsson, Ib Nilsson; Gruppledare 


